

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 23 MAC 2014 (AHAD)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1.	Fokus pembenihan awan di kawasan empangan bermula bulan depan – Abu Bakar	Bernamea.com
2.	Amaran angin kencang, laut bergelora sehingga Khamis	Bernamea.com
3.	PRK Kajang : 15 pusat mengundi dibuka 8 pagi ini	Bernamea.com
4.	Wawancara dengan Pengarah Khidmat Korporat dan Komersial Jabatan Meteorologi Malaysia	Utusan Malaysia
5.	Results of polls to be known by 9pm	Sunday Star
6.	Teman setia pesakit kronik	Metro Ahad
7.	Tetapkan mekanisme transponder tidak boleh diganggu	Berita Harian
8.	Focus must be on teaching quality	Sunday Star



Fokus Pembenihan Awan Di Kawasan Empangan Bermula Bulan Depan - Abu Bakar

MELAKA, 23 Mac (Bernama) -- **Jabatan Meteorologi** akan memfokuskan proses pembenihan awan di semua kawasan empangan di pantai barat Semenanjung Malaysia bagi meningkatkan paras air di empangan itu bermula bulan depan.

Timbalan Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi Datuk Dr Abu Bakar Mohamad Diah berkata antara empangan yang terlibat ialah Empangan Muda dan Empangan Pedu di Kedah; Empangan Klang Gate di Kuala Lumpur; dan Empangan Jus di Jasin dekat sini.

Katanya pembenihan awan di kawasan itu juga dilakukan berikutan permintaan daripada pengendali empangan bagi memastikan air di empangan berkenaan tidak berada pada paras kritikal.

"Bagi pembenihan ini kita gunakan pesawat Cessna dan mulakan proses itu dari utara iaitu di Kedah hingga selatan di Johor," katanya kepada pemberita selepas merasmikan sambutan Hari Meteorologi Sedunia 2014. Turut hadir Ketua Pengarah Jabatan Meteorologi Malaysia Datuk Che Gayah Ismail.

Sambutan sehari itu bertemakan 'Cuaca dan Iklim: Penglibatan Belia' dan pada majlis itu juga Abu Bakar turut merasmikan Pejabat Meteorologi Melaka di sini hari ini.

Abu Bakar berkata Jabatan Meteorologi sentiasa memantau cuaca di seluruh negara sebelum proses itu dilaksanakan bagi mengelak membaziran kerana ia melibatkan kos yang tinggi iaitu RM80,000 untuk satu operasi dan hanya dilakukan sekiranya potensi kejayaan proses berkenaan mencapai 85 peratus.

Beliau berkata lapan operasi pembenihan awan dilakukan di beberapa lokasi di Selangor, Melaka, Negeri Sembilan, Johor, Pahang dan Selangor antara 3 Mac dan Jumaat lepas.

Katanya bulan depan Semenanjung Malaysia dijangka menerima taburan hujan 50mm hingga 150mm; Sarawak antara 100mm dan 200mm; dan Sabah 100mm hingga 300mm.

Sementara itu, Abu Bakar berkata Pejabat Meterologi Melaka yang berpangkalan di Lapangan Terbang Antarabangsa Melaka itu siap dinaik taraf pada Februari 2009 dengan kos berjumlah RM2.3 juta.

Pejabat itu dilengkapi dengan pelbagai peralatan kaji cuaca yang canggih bernilai RM2.6 juta dan ramalan ketepatan kaji cuaca di Melaka dijangka mencapai lebih 85 peratus.

-- BERNAMA



Amaran Angin Kencang, Laut Bergelora Sehingga Khamis

KUALA LUMPUR, 23 Mac (Bernama) -- Angin kencang dan laut bergelora (kategori pertama) di kawasan perairan Kelantan, Terengganu, Pahang, Bintulu, Mukah dan Rejang di Sarawak diramal berterusan sehingga Khamis ini (27 Mac).

Jabatan Meteorologi Malaysia dalam kenyataan hari ini berkata, keadaan angin dengan kelajuan 40 hingga 50 kilometer sejam (kmsj) dan ombak mencapai ketinggian 3.5 meter itu berbahaya kepada bot kecil, rekreasi dan sukan laut.

Menurut kenyataan itu, angin kencang dan laut bergelora turut diramalkan di kawasan perairan Tioman, Reef South dan Samui.

Angin kencang dan laut bergelora kategori kedua yang berlaku di kawasan Sabah (Pantai Barat, Kudat dan Sandakan), Wilayah Persekutuan Labuan, Sarawak (Miri) Layang-layang, Sulu dan Palawan dijangka berterusan sehingga Khamis ini.

Keadaan itu menyebabkan angin kencang antara 50 hingga 60 kmsj serta ombak setinggi 4.5 meter dan berbahaya kepada aktiviti perkapalan dan pantai termasuk menangkap ikan dan perkhidmatan feri.

Kenyataan itu turut menyebut amaran ribut petir di kawasan Perak dan Selat Melaka Utara dijangka berterusan sehingga lewat pagi ini.

Jabatan itu menyatakan keadaan itu menyebabkan angin kencang sehingga 50 kmsj dan laut bergelora dengan ombak setinggi 3.5 meter.

Keadaan itu berbahaya kepada bot kecil.

-- BERNAMA



PRK Kajang: 15 Pusat Mengundi Dibuka 8 Pagi Ini

KAJANG, 23 Mac (Bernama) -- Sebanyak 15 pusat mengundi di kawasan Dewan Undangan Negeri (DUN) Kajang dibuka mulai 8 pagi Ahad bagi membolehkan 38,055 pemilih berdaftar melaksanakan tanggungjawab mereka dalam pilihan raya kecil DUN itu.

Pusat mengundi itu ialah Sekolah Rendah Agama Batu 10 Cheras; Sekolah Kebangsaan (SK) Seri Sekamat; SK Saujana Impian; Sekolah Menengah Agama Persekutuan Kajang; SK Sungai Kantan; Sekolah Menengah Kebangsaan (SMK) Tinggi Kajang; SMK Convent Kajang; Sekolah Rendah Jenis Kebangsaan (C) Sungai Chua.

Balai Raya JKKK Kampung Baru Sungai Chua; Pusat Rukun Tetangga dan Tabika Perpaduan Sungai Chua; Dewan Orang Ramai Sungai Chua; SAR (KAFA Integrasi) Taman Delima; SK Kantan Permai; SK Kajang dan Kompleks Penghulu mukim Cheras.

Semua pusat pengundian akan ditutup 5 petang ini dan pengiraan undi dijangka bermula 6 petang di pusat penjumlahan undi di Dewan Kompleks Sukan Bandar Baru Bangi di sini.

Pilihan raya kecil ini menyaksikan pertembungan antara calon Barisan Nasional (BN) Datin Paduka Chew Mei Fun dan calon Parti Keadilan Rakyat (PKR) Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan Ismail.

Bagaimanapun kedua-dua calon tidak mengundi.

Kerusi DUN Kajang kosong berikutan perletakan jawatan secara mengejut penyandangannya Lee Chin Cheh daripada PKR pada 27 Jan lepas.

Dalam pilihan raya umum ke-13 (PRU13) Mei lepas, Lee menang dengan majoriti 6,824 undi dalam pertandingan enam penjuru melibatkan BN, Berjasa dan tiga calon Bebas.

Setiausaha Suruhanjaya Pilihan Raya (SPR) Datuk Abdul Ghani Salleh dilapor menjangkakan lebih 80 peratus pengundi keluar mengundi hari ini.

SPR juga menjangkakan keputusan pilihan raya kecil itu dapat diketahui selewat-lewatnya 9 malam ini.

Sementara itu, **Jabatan Meteorologi Malaysia** meramalkan tiada hujan di sebelah pagi namun ribut petir dijangka berlaku pada sebelah petang.

-- BERNAMA

KERATAN AKHBAR
UTUSAN MALAYSIA (ANALISIS MINGGUAN) : MUKA SURAT 06
TARIKH: 23 MAC 2014 (AHAD)

 **TAHUN** ini agak pelik kerana jerebu teruk berlaku pada pertengahan

Mac sedangkan kebiasaannya ia berlaku antara Jun hingga Ogos apabila angin barat daya membawa asap dari Indonesia."



Ikuti wawancara dengan Pengarah Khidmat Korporat dan Komersial Jabatan Meteorologi Malaysia (JMM), **DR. MOHD. HISHAM MOHD. ANIP** mengenai perubahan iklim dan cuaca melampau yang melanda Malaysia.

